
RO.0012.2.5.2023 
 
 

Protokół Nr 47/2023 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa              

i Transportu Rady Gminy Brańsk 
w dniu 12 czerwca 2023 r. 

 
      Posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu zostało zwołane 
przez: Pana Marka Brzozowskiego – Przewodniczącego Komisji. Rozpoczęło się o godz. 
1000 i trwało do godz. 1120, (w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, ul. Rynek 8) 
                                                                                                                 
   W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty 
Budownictwa  i Transportu, stan członków – ośmiu– obecnych sześciu: 
Radni obecni: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 
2. Paweł Wysocki   Zastępca Przewodniczącego Komisji 
3. Franciszek Bolesta   Członek Komisji  
4. Elżbieta Moczulska   Członek Komisji 
5. Grażyna Płonowska   Członek Komisji 
6. Anna Czesława Żero  Członek Komisji 

 
Radny nieobecny: 

1. Marek Kadłubowski   Członek Komisji  
2. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji     

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta Gminy Brańsk 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 

5. Członkowie Komisji Rewizyjnej (odrębna lista obecności przy protokole Komisji)  
 

Ad.1 Posiedzeniu Komisji RGOBiT przewodniczył Pan Marek Brzozowski Przewodniczący 
Komisji, który otworzył posiedzenie powitał przybyłych członków Komisji oraz osoby 
zaproszone. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność 
posiedzenia i podejmowania uchwał, wydawania opinii itp.  
 
Ad. 2 Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do członków 
Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków, poddał pod 
głosowanie zatwierdzenie porządku dziennego posiedzenia. Komisja przy 6 członkach 
biorących udział w głosowaniu,  głosami 6 –„za”, „przeciw” -0, „wstrzymujących” -0, 
porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie w brzmieniu ustalonym przez 
Przewodniczącego Komisji: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 



3. Zapoznanie się z raportem o stanie Gminy Brańsk za 2022r. - (punkt wspólny            
z Komisją Rewizyjną). 

4. Analiza projektów uchwał pod obrady XXXVIII sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 
opinii w tej sprawie. 

5. Sprawy bieżące. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad.3 Zapoznanie się z raportem o stanie Gminy Brańsk za 2022r. - (punkt realizowany 
wspólnie  z Komisją Rewizyjną). (Raport o stanie gminy radni otrzymali w wersji 
elektronicznej na tablety), w wersji papierowej stanowi załącznik do sprawy 
RO.0002.4.2023 w teczce „Sesje rady gminy”: 
 
   Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska w skrócie przedstawiła najważniejsze 
informacje dotyczące funkcjonowania gminy Brańsk w 2022r. zawarte w raporcie o stanie 
gminy. 
 
   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zwrócił się z zapytaniem do 
zebranych, co sądzą na temat ulicznego oświetlenia ledowego, które jest tańsze 
minimalnie, ale razi w oczy, natomiast światło żółte jest bardziej przyjemniejsze dla oka. 
 
Zadania radnych na ten temat były podzielone. 
 
   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zwrócił się z kolejnym 
pytaniem, ile rodzin z Ukrainy pozostało w Gminie Brańsk? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy informując, że pozostały trzy rodziny. 
 
   Na pytanie radnego Józefa Szpakowskiego, ile wydano nr PESEL? 
 
      Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy informując, że wydano 128 nr PESEL. 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska odniosła się do trudnej pracy 
pracowników GOPS-u, którzy robią, co mogą, pracy mają dużo, a która nie należy do 
przyjemnych i nieraz przekłada się na życie prywatne pracownika. 
 
Na pytanie radnego Mariusza Półtoraka o ilość świadczeń 500+, poinformowano, że ZUS 
GOPS-u nie informuje, ile świadczeń przyznano. 
 
   Po rozpatrzeniu całokształtu spraw związanych z raportem o stanie gminy Brańsk za rok 
2022 Komisja Rozwoju Gospodarczego, Oświaty Budownictwa i Transportu w głosowaniu 
jawnym głosami 5 –za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0, w obecności 5 członków 
Komisji, (w trakcie głosowania nieobecny Radny Paweł Wysocki) pozytywnie zaopiniowała 
raport za 2022r.  
 
   Komisja Rewizyjna Rady Gminy Brańsk po rozpatrzeniu całokształtu spraw związanych    
z raportem o stanie gminy Brańsk za rok 2022, w głosowaniu jawnym głosami 5 –za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -0, w obecności 5 członków Komisji, (w trakcie głosowania 
nieobecny Radny Paweł Wysocki) pozytywnie zaopiniowała raport za 2022r.  
 



W związku z realizacją porządku posiedzenia Komisja Rewizyjna o godz. 10:30 
zakończyła swoja pracę. 
 
Ad.4 Analiza projektów uchwał pod obrady XXXVIII sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 
opinii w tej sprawie: 
 

1) projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brańsk wotum zaufania: 
 
   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
Brańsk wotum zaufania: 
 
 Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

2) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2022r. przedstawił 
Przewodniczący Komisji: 
 

  W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2022r.: 
 
Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

 
3) projekt uchwały w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk przedstawił 

Przewodniczący Komisji: 
 
  W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy 
Brańsk: 
 
Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

4) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok: 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Wiśniewska – Skarbnik Gminy. 
  W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2023 rok: 
 
Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

5) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wybranych obszarów w gminie Brańsk: 

 



Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Monika Falkowska – Zastępca 
Wójta: 

   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych obszarów w gminie 
Brańsk: 

 
Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
 

6) projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Brańsk: 

 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Monika Falkowska – Zastępca 
Wójta: 

   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Brańsk: 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
 

7) projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych: 

 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Monika Falkowska – Zastępca 
Wójta: 

   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych: 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
8) projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego: 
 
  Projekt uchwały i  uzasadnienie do projektu uchwały ze wskazaniem zmian 
przedstawiła Pani Monika Falkowska – Zastępca Wójta: 

 
   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek 
opłat za zajęcie pasa drogowego: 
 



Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
9) projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Brańsk: 
 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Janina Szymańska 
Sekretarz Gminy: 
 

   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania 
oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Brańsk: 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
 

10) Stanowisko Nr 1/2023 Rady Gminy Brańsk w sprawie protokołu z kontroli 
przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk w Gminnym Ośrodku 
Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy w zakresie działalności 
Ośrodka za 2022 r. (wydatki, zapytania ofertowe, umowy, zatrudnienie). Plan 
wydarzeń na 2022 r. odczytał Przewodniczący Komisji Pan Marek Brzozowski 

 
   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu Stanowiska w sprawie protokołu z kontroli 
przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk w Gminnym Ośrodku 
Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy w zakresie działalności Ośrodka 
za 2022 r. (wydatki, zapytania ofertowe, umowy, zatrudnienie). Plan wydarzeń na 2022 r. 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt Stanowiska 
Rady Gminy. 

 
11) Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem 

głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

 
12) Inspektor Biura Rady poinformowała o założeniach do projektu uchwały Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców kol. Spieszyn           
o zabezpieczenie w budżecie gminy środków finansowych jako dofinansowanie dla 
Powiatu w Bielsku Podlaskim, na wykonanie asfaltowej nawierzchni na części drogi 
powiatowej nr 1698B łączącej wieś Spieszyn z kolonią: 

 
   Wójt Gminy zaznaczył, że odnośnie realizacji tego zadania budowy drogi w Spieszynie 
do granicy Powiatu, Starosta Bielski z Wójtem nie rozmawiał. Ogólny koszt inwestycji 
szacowany jest w wysokości ok. 1.900tys. zł, w tym dofinansowanie z gminy ok. 370tys.zł 
z rozłożeniem na dwa lata.  
 
Przewodniczący Komisji RGOBiT zapytał czy mieszkańcy mogą partycypować w kosztach 
inwestycji? 



Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że kiedyś tak było? 
 
   Dalej Wójt Gminy m.in. powiedział – „droga wykonywana przez Powiat dł. 885m będzie 
kosztowała ok. 1 900tys. złotych, natomiast gmina buduje drogi nowe, których kilometr 
(nawet obecnie po przetargu) kosztuje w granicach 250tys. zł”. 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy ta droga jest porównywalna do dogi do 
Świętego Miejsca? 
 
   Zastępca Wójta wyjaśniła, że droga do Świętego Miejsca jest delikatnie krótsza. 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, ile kosztuje droga do Świętego Miejsca, bo 
będzie betonowa. 
 
   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że do Świętego Miejsca będzie droga, plus parkingi, 
plus zatoka, oświetlenie oraz wiata, zakres robót będzie dużo większy. 
 
   Wracając do drogi na kol. w Spieszynie Wójt poinformował, że Powiat otrzymał 
dofinansowanie w wysokości 60% , 20 % dokłada sam i 20% Gmina, tylko Starosta tej 
drogi z gminą nie negocjował. Natomiast gmina nie może się wycofać, bo tak jak 
zauważyła radna Ania Żero, jeżeli  teraz tej drogi się nie zrobi, to nie wykona wcale, więc  
lepiej koszty rozłożyć na dwa lata, ale  to są duże koszty. Za 1 800tys. zł gmina mogłaby 
wykonać prawie 8 km dróg betonowych, natomiast będzie to najdroższa droga do 
kolonisty. Kredyt również się zwiększy a jest już dyskusja, że gmina jest niesamowicie 
zadłużona. 
 
   Następnie Wójt Gminy poinformował o sytuacji jaka miała miejsce w dniu dzisiejszym, 
odnośnie przebudowy drogi Brzeźnica-Szmurły. Mieszkaniec wsi Szmurły przyszedł do 
Wójta z pytaniem, dlaczego Wójt nie  składa wniosku na tą drogę, (tylko nie wiedział do 
kogo Wójt ma składać). Powiedział, że wcześniejszy Wójt mówi, że obecny nic nie robi 
aby zwiększyć dofinansowanie dla gminy, tylko pytanie do kogo składać.  
   Dalej Wójt m.in. powiedział -  „po co siać zamęt ludziom w głowach? W tej chwili robione 
są wywłaszczenia, droga przygotowywana jest do przetargu, kto ją będzie finansował czy 
„Polski Ład”, czy Wojewoda, czy Urząd Marszałkowski”, nie wiadome., tak nie można ludzi 
nastawiać. Mieszkaniec sam nie rozumiał, co do mnie mówi. Każdy jeden wniosek ma 
swoje parametry, jeden jest dofinansowany 60% drugi z Polskiego ładu 90% inny jeszcze 
inaczej, do niektórych jeszcze Premier dołoży 20% do otrzymanych 60% i wychodzi 80% 
razem. Do tej pory nikt dla tej gminy nic dobrego nie zrobił a teraz jeszcze (mało tego) 
podsyca się atmosferę przeciwko Wójtowi”. 
 
Przewodniczący Komisji Pan Marek Brzozowski  zaprzeczył słowom Wójta, że do tej pory 
nikt nic nie zrobił, ponieważ radny Krasowski zrobił asfalt w Szmurłach. Natomiast 
zauważył, że widać podział na terenie Powiatu, co robi  się „do Bielska i za Bielskiem” co 
się dzieje w Powiecie do „19” i za „19”. W Powiecie funkcjonuje pogląd, że „Wy jesteście 
bogaci, to sobie poradzicie” a tam robi się wszystko z funduszu Powiatu. Żadna droga na 
terenie gminy nie została zrobiona przez Powiat w 100%. 
 
Natomiast Wójt Gminy zadał pytanie retoryczne: Gmina Rudka czy Wyszki  dokładają tak? 
– wcale nie dają. 
 



Przewodnicząca Rady Gminy m.in. powiedziała -  „jestem radną przez wiele kadencji,       
w tym za czasów wcześniejszego Wójta, wtedy Wójt też „walczył” z Powiatem i też im nie 
dawał, między innymi dlatego ta droga w Popławach była nierobiona. Dzięki zmianie Wójta 
można było zyskać, bo Wójt jeszcze nie znał tej polityki i udało się Wójta „ugadać” i ta 
droga została zrobiona a Popławy zyskały. Natomiast jeżeli chcielibyśmy zawalczyć ze 
Starostą, o tą drogę Brzeźnica-Szmurły, to musiałby kilka lat „przeboleć”  zanim doszedłby 
do wniosku, że jest to Jego droga i to On powinien ją zrobić”. 
 
   Wójt Gminy powiedział  – „ogólnie trzeba zrobić najważniejsze drogi jakie mamy 
zaplanowane„ 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy zaznaczyła, że drogi powiatowe powinny być robione 
przez Powiat a gminne przez Gminę, ale jeżeli Gmina pójdzie tą drogą, to droga                
w Spieszynie nie zostanie zrobiona. 
 
   W wyniku zakończenia dyskusji Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie pozytywnego  rozpatrzenia wniosku mieszkańców kol. Spieszyn           
o zabezpieczenie w budżecie gminy środków finansowych jako dofinansowanie dla 
Powiatu w Bielsku Podlaskim, na wykonanie asfaltowej nawierzchni na części drogi 
powiatowej nr 1698B łączącej wieś Spieszyn z kolonią 

Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
   Przewodniczący Komisji Pan Marek Brzozowski zaznaczył, że kiedyś mówiło się o tym 
aby wcześniej robić „projekty” a później będzie się je tylko podsuwać w ogłoszonych 
naborach wniosków. Natomiast jak możne robić „projekty” jak nie zna się zasad 
dofinansowania.   W większości przypadków projekty trafiałyby do kosza.   
 
Wójt Gminy powiedział– „my musimy skupiać się na naszych drogach betonowych, aby jak 
najwięcej ich powstawało, bo to jest najważniejsze i najtańsze rozwiązanie. 
 
Ad. 5 Sprawy bieżące: 
 

 ustalono termin sesji Rady Gminy Brańsk na dzień 21.06.2023r godz. 10:00. 
 
Ad. 6 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Pan Marek Brzozowski o godz. 1120 
zamknął posiedzenie. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:              Przewodniczący Komisji RGOBiT 

/-/Alina Adamczyk        /-/Marek Brzozowski                                                                                           

 


